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                          Bodegraven 
 
 
 

Algemene beschouwing bij  de begroting 2008 
 
Geachte gemeenteraad, geacht college, burgers op de tribune, luisteraars via de lokale 
omroep, mensen die vanuit hun ambtelijke of persverantwoordelijkheid of anderszins aanwezig 
zijn, hartelijk welkom. 
  
Wij bespreken vandaag de begroting voor de jaarschijf 2008. 
In het voorjaar heeft de raad de perspectiefnota met enige moties aangenomen, het is nu te 
beoordelen hoe het college dat voor de raad heeft uitgewerkt. Het is tenslotte de begroting van 
de gemeenteraad waarin het college op de voorgestelde wijze mandaat voor uitvoering vraagt.  
 
Meneer de voorzitter, om maar met onze eerste indruk te beginnen: het is een kanjer van een 
begroting.  We willen onze complimenten aan het college overbrengen dat zij na alle 
onzekerheden met de perspectiefnota, het initiatief heeft genomen de stofkam flink door de 
financiële posten te halen en duidelijkheid te scheppen. 
 
We stellen ook vast dat de motie van de ChristenUnie bij de perspectiefnota inzake de IVOR en 
IVOR+ systematiek z’n uitwerking heeft gekregen. Onze inschatting is dat de gemeenteraad 
hiermee kan instemmen. Daar zijn we heel blij mee. 
 
Het meerjarenperspectief is omgebogen €646.000 nadelig naar €34.000 voordelig. Dat is zelfs 
beter dan de perspectiefnota van 2006 (€56.000 nadelig).  
Het college constateert terecht dat we erop financieel gebied op de goede weg zijn. Daarbij 
toevoegend dat we er nog niet zijn en er nog aanvullende ombuigingen nodig zijn om de 
begroting in materieel evenwicht te brengen.  Een gezond perspectief. 
Dat is ook voor de ChristenUnie een juiste constatering.  
Wij constateren ook dat het college er in geslaagd is een sluitende begroting te presenteren en 
dat een beter meerjarenperspectief ligt zonder dat het de burger het vel van de neus wordt 
gehaald. Dat is gewoon TOP!! In dat spoor dan ook verder. 
 
Niet alleen de cijfers zijn verbeterd. De beschrijving van de begroting naar de vragen: Wat  
willen we bereiken, wat  gaan we ervoor doen en wat  mag het kosten heeft een duidelijke 
upgrading ondergaan. Onze complimenten. Dat we tegelijk op dit gebied nog verbeterslagen 
kunnen maken heeft de bijeenkomst met het bureau Eiffel wel geleerd.  
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Die slag gaan college en raad samen maken. Beide hebben we nog wat te leren en het is 
plezierig dat dit in goede harmonie kan. 
 
Op een 3tal punten bent U afgeweken van de perspectiefnota. Deze zijn de IVOR/IVOR+ 
systematiek. Het inflatiepercentage en een neerwaartse bijstelling met 0,5% over de 
beïnvloedbare kosten. Dat heeft de instemming van de ChristenUnie.  
 
Hiermee lijkt ons niet alles gezegd.  
In de begroting is uitgegaan van extra kosten voor de functiewaardering terwijl in de 
perspectiefnota al een percentage van 2,3% was gereserveerd. Ook het niet realiseren van de 
taakstelling op de bedrijfsvoering is een post welke om uitleg vraagt.  Zeker gezien nu de 
ambtelijke dienst voor een deel samengaat met die van de gemeente Reeuwijk. 
 
De ChristenUnie vraagt U de discussie met de raad op te starten over de gewenste omvang van 
de ambtelijke dienst in deze samenwerking met Reeuwijk.  
De visie op de bedrijfsvoering en uitbesteding verschilt nogal per gemeente en onze fractie wil 
daar een standpunt over kunnen innemen. Vooral op het gebied van uitbesteding van diensten 
en het inkoopbeleid moeten o.i. nog kansen liggen. 
 
Het college doet aanvullende voorstellen om een bestemmingsreserve ‘ontwikkeling brede 
school’ te vormen. Gelden te reserveren voor het Veenweidepact Gouwe Wiericke en de 
vorming sanering vuile grond. De grondsanering is al in de begroting verwerkt. Wat dit laatste 
betreft hebben we de laatste jaren niet zoveel op de raadstafel gekregen. Op welke wijze 
kunnen we hier nog profiteren van subsidies? 
De ChristenUnie heeft zich al in het verleden een warm voorstander van de brede school 
getoond, waarbij de eigen identiteit gewaarborgd is. Dat is ook het uitgangspunt van de 
deelnemende scholen. Wij vragen het college zich tot het uiterste in te spannen om het unieke 
project in de Dronenwijk, waarbij Rijngaarde en de bibliotheek ook betrokken zijn, te realiseren. 
 
Meneer de voorzitter, wij willen enkele programma onderdelen de revue laten passeren.  
We merken op dat het college goede uitvoering geeft aan het raads- en het 
collegewerkprogramma. De uitstroom van mensen die afhankelijk zijn van gemeenschappelijke 
bijstand neemt steeds verder af en alle kansen zijn nog niet benut. De invoering van de WMO 
en de afstemming van andere beleidsterreinen daarop, gaat onvermoeibaar door. Dit in goede 
samenwerking met het WMO-platform. Ook dat is TOP en we feliciteren het college met de 
eerste WMO krant. We zullen erop letten dat de belangen van burgers gewaarborgd blijft, 
vooral bij de huishoudelijke hulp. Wij waarderen het dat het achterstanden beleid in 2008 meer 
aandacht krijgt. Het college heeft toegezegd dat er in 2008 ook een voorstel komt voor het 
Persoons Gebonden Budget, met name gericht naar de vervoersparagraaf.  
De ChristenUnie rekent op een goede regeling zonder veel mitsen of maren, maar passend bij 
de mondige persoon  met een beperking die zijn eigen zelfstandigheid wil invullen. 
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Een punt van bijzondere aandacht van dit college is de afwikkeling van het 
accommodatiebeleid. Regelmatig horen wij van de vorderingen. Daar is niks mis mee.  
Wij willen het college aansporen werk te maken van de bouwlocaties welke zijn bepaald. Het 
niet in ontwikkeling nemen brengt een onnodig risico met zich mee. 
 
Buiten de aandacht voor werk en gezondheid voert het college een gezond ondernemersbeleid. 
Dat horen we uit deze wereld terug. Ook dat is TOP.  
Zorgen maken wij ons over de voornemens van de gemeente Alphen om een outletcentre te 
bouwen. Dat brengt onze middenstand helemaal niets, integendeel en we willen het college 
oproepen aan het college van Alphen te vragen of er onderzoeken zijn gedaan naar de regionale 
effecten. 
 
In de commissie Leven en Welzijn is de afgelopen periode gesproken over de positie en 
ondersteuning van studio 15 of te wel RTV Bodegraven. Dit is uitgemond in een toezegging dat 2 
partijen hiervoor aandacht zouden vragen tijdens de begroting. Wij gaan hen daarbij niet voor 
de voeten lopen, maar hopen wel dat de jarenlange aandacht die het bestuur van de diverse 
colleges terecht heeft gevraagd, nu tot tevredenheid wordt afgerond. 
 
Aandacht vraagt onze fractie voor het Groen Adoptie Plan waarmee inwoners bij de verzorging 
van hun wijk worden betrokken. We willen nog een stap verder gaan. Wij willen stimuleren dat 
wijkbewoners ook kunnen meepraten over de groene invulling van hun wijk. Meepraten en 
meedoen. Er liggen hier zeker kansen. 
 
“Het Groene Hart is het ‘central park’ van de randstad en vanouds een omgeving van kerktorens 
en molens” kopte deze week een landelijke krant.  
Raadsbreed is overeenstemming dat Bodegraven opteert een Groene Hart gemeente te willen 
zijn. Bodegraven is primair een Rijnstreek gemeente, die een groene gemeente wil zijn.  Dat 
uitgangspunt willen we het college nog eens meegeven.  Ook in de gesprekken met de 
provincie en met onze partner Reeuwijk.  We willen aandacht vragen voor de Groene Long en 
willen stimuleren actief met andere gemeenten samen te werken die deze positie en daarmee 
hun eigen zelfstandigheid voor de toekomst ook willen veiligstellen.  
 
We zullen inhoud moeten geven dat groen niet alleen grasland inhoudt, maar we ons 
gemeentelijk beleid duurzaam willen inrichten. Ook dit deeltje van deze aarde hebben we 
slechts in bruikleen.  
Duurzaam zo gaf onze burgemeester in  zijn speech aan de raad aan, kan je niet los zien van de 
Schepper van dit geheel.  De ChristenUnie kan dit volledig onderstrepen. Laten we zuinig en 
verantwoord omgaan met wat de aarde ons oplevert. Dit in goed rentmeesterschap. 
 
Een groene Groene Hart gemeente willen zijn vraagt keuzes. Vraagt inzet en stimulering. De 
duurzaamheidsmeter is een spiegel. Wij willen dan ook zij aan zij met andere partijen komen 
tot stimuleringsmaatregelen waarvan de inwoners gebruik kunnen maken. Met elkaar komen 
we verder. 
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Meneer de voorzitter, voor de ChristenUnie was er nog een belofte in te lossen. Tijdens de 
laatste behandeling van de APV is stilgestaan bij het handhaven van het vloekverbod. De raad 
was unaniem van mening dat het vloekverbod niet zomaar uit de APV verwijdert kon worden, 
als er niet eerst wat anders voor in de plaats zou zijn. 
Het resultaat hiervan was dat de ChristenUnie een aanzet zou leveren voor een waarden en 
normengesprek in de breedte van en samen met de inwoners. 
 
Wij willen het startdocument aan U meneer de voorzitter officieel en daarmee aan de gehele 
raad, aanbieden. 
 
Wij hebben dit document de toepasselijke naam ‘Vrede’ meegegeven. Wij willen dit bij U als 
voorzitter van de raad indienen en vragen dit in bespreking te geven. Niet nu vanzelfsprekend. 
We spreken de wens uit dat het gesprek mag bijdragen tot een goede omgang met elkaar en  
een respectvolle gemeenschapzin.  
 
Wij doen in het document enkele mogelijke procesvoorstellen. Het lijkt ons een zinvolle weg dat 
de raad eerst tot een kader komt, zodat zij het college de opdracht kan geven het gesprek in de 
breedte van de samenleving aan te gaan. 
 
Hoewel wij als mensen structuur en vorm geven, is naar onze overtuiging de toekomst in Gods 
hand. Laten wij met elkaar doen, wat Hij ons geeft te doen. Werken in afhankelijkheid. Dat 
wensen wij zowel raad als college toe. Dat is niet altijd makkelijk, maar het geeft wel 
Perspectief. 
 
Dank u wel. 
 
Vincent La ba n 
vincent.laban@bodegraven.christenunie.nl 
 
Arie  de Groot 
arie.de.groot@bodegraven.christenunie.nl 
 
 
 
 
 
  


